



致 校長先生/女士：

「學校外展流感疫苗接種服務」- 疫苗批次

感謝 貴校對我們服務的支持。

因應今天衛生署通報有關賽諾菲藥廠四價流感疫苗發現含懸浮物的報道，我們團隊現提供以下資訊：

我們為 貴校學生所接種之肌肉注射式疫苗為賽諾菲藥廠之四價流感疫苗，疫苗批次為 R3H331V，並不屬於是次受影響的批次。所有已接受接種之同學均不受是次的事件影響。

煩請校長及老師為我們團隊轉達此訊息給有關家長及同學，以釋他們的疑慮。如個別家長仍擔憂或有任何疑問，可致電我們團隊熱線 8100-5823 查詢。

葉啟明 醫生  
香港大學公共衛生學院  
臨床副教授

譚一鴻 醫生  
香港大學公共衛生學院  
臨床助理教授

二零一八年十一月二十七日



27 November 2018

Dear Principal,

**“School Outreach Flu Vaccination Service”- Vaccine Batch Number**

Thank you for your support to our service.

In response to today’s report from the Department of Health HKSAR that there were impurities found in quadrivalent flu vaccine from Sanofi Pasteur, our team would like to provide the following update:

The quadrivalent flu vaccines we used for your students are products from Sanofi Pasteur and the vaccine batch number is R3H331V, which is not the batch of concerned. All students who have received vaccination by our team are not affected by this incident.

I would like to invite principal and teachers to convey this message to reassure parents and students. If individual parents are still worried or have any questions, please call our team hotline at 8100-5823.

Yours sincerely,

Dr Dennis KM Ip  
Clinical Associate Professor  
School of Public Health  
The University of Hong Kong

Dr Yat Hung Tam  
Clinical Assistant Professor  
School of Public Health  
The University of Hong Kong